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Hondenkweek  -  Giardia en parvo

Er circuleren berichten waarin wordt gewaarschuwd dat het parvovirus en giardia “weer 
heftig de ronde doen bij ‘broodfokkers’”. Terecht wordt gewaarschuwd voor de ernst van 
deze ziektes, die levensbedreigend kunnen zijn voor pups. In de berichten wordt beweerd 
dat fokkerijen waar deze ziektes zich manifesteren volledig gedesinfecteerd moeten 
worden, maar dat zou haast nooit gebeuren. Tevens wordt gesteld dat de pups die men 
verkoopt antibiotica en suikerwater toegediend krijgen om hen een boost te geven, zodat 
ze niet ziek lijken. 

Daarnaast wordt aangegeven dat deze ziektes het huis van de koper, diens huisdieren én 
kinderen kunnen besmetten. Dat laatste is vrij opmerkelijk. In officiële informatie van het 
Rijksinstituut voor Volksgezondheid en Milieu (RIVM) in Nederland wordt immers gesteld: 
“De darminfectie Giardiasis wordt veroorzaakt door de parasiet Giardia lamblia. Deze 
parasiet komt ook veel voor bij dieren als honden, kalveren, bevers en muizen. De meeste 
van de giardiasoorten die bij deze dieren voorkomen zijn niet besmettelijk voor mensen. 
Giardia wordt vaak gevonden bij kinderen, maar de meeste kinderen worden er niet ziek 
van.” Parvo zou dan weer wel via mensen pups kunnen besmetten, maar het virus zelf zou 
voor mensen niet besmettelijk zijn. Verder zijn er beweringen van dierenartsen terug te 
vinden dat honden uit het buitenland een hogere kans op parvo zouden hebben.

1. Zijn er indicaties dat er inderdaad sprake is van een opmars van parvo en giardia in 
Vlaanderen?

2. a) Klopt het dat deze ziektes zich uitsluitend voordoen bij zogenaamde ‘broodfokkers’ 
en in professionele verkooppunten van pups?

b) Blijkt dit uit de cijfers van officiële vaststellingen? Zo ja, dan kreeg ik graag de 
concrete cijfers, opgesplitst naar professionele kwekers en verkopers, 
hobbykwekers, particulieren en ingevoerde honden door vzw’s uit het buitenland.

3. a) Stemt de dienst Dierenwelzijn zijn controles in het kader van het aspect 
dierenwelzijn hierop af?

b) Hoeveel controles vonden er plaats bij professionele fokkers en in winkels waarin 
pups worden verkocht?

c) Bij hoeveel van deze controles werden parvo en/of giardia vastgesteld?

4. a) Hoeveel controles vonden er plaats bij hobbyfokkers en particulieren?

b) Bij hoeveel van deze controles werden parvo en/of giardia vastgesteld?



5. a) Welke opvolging wordt gegeven aan kwekerijen of verkooppunten van pups waar 
giardia en/of parvo wordt vastgesteld?

b) Klopt het met andere woorden dat fokkerijen of verkooppunten waar giardia of 
parvo wordt vastgesteld, volledig gedesinfecteerd moeten worden?

c) Wordt dat in de praktijk effectief gedaan?

d) Hoe wordt er actief op toegekeken of dat al dan niet gebeurt?

6. a) Klopt de stelling dat buitenlandse honden of pups een hogere kans op parvo 
hebben?

b) Blijkt dit uit de cijfers van de afgelopen vijf jaar?

7. Betekent dit dan dat er vanuit de dienst Dierenwelzijn (in samenwerking met de 
bevoegde federale diensten) zal worden toegekeken op een verhoogde waakzaamheid 
op

a) pups afkomstig uit het buitenland;

b) pups en honden die vanuit het buitenland worden ingevoerd, bijvoorbeeld door 
vzw’s die honden herplaatsen;

c) pups en honden die particulieren meebrengen wanneer ze vanuit het buitenland 
naar Vlaanderen verhuizen?

8. a) Is het een geëigende praktijk om besmette pups antibiotica en suikerwater te 
geven met als doel hun ziekte te verdoezelen en ze een tijdelijke boost te geven?

b) Hoe ‘tijdelijk’ kan die boost dan precies zijn?

9. a) Valt de aankoop van een pup die met parvo en/of giardia besmet blijkt te zijn 
onder de garantievoorwaarde voor de consument?

b) Wat kan een consument met andere woorden ondernemen wanneer blijkt dat de 
aangekochte pup besmet is met parvo of giardia?

10. a) In hoeverre is giardia resp. parvo gevaarlijk voor het besmetten van mensen, en 
kinderen in het bijzonder?

b) Hoe bedreigend zijn deze besmettingen voor de gezondheid van mensen, en 
kinderen in het bijzonder?

11. Welke acties zullen door de dienst Dierenwelzijn worden genomen om de verspreiding 
van giardia en parvo tegen te gaan?
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1-4.Dierziektenbestrijding is een federale bevoegdheid, dus eventuele opmars van 
ziekten wordt niet door mijn diensten opgevolgd net zomin als hun prevalentie. Er 
zijn dan ook geen controles specifiek gericht daarop.

5. Indien ziekten of aandoeningen worden vastgesteld bij controles wordt opgedragen 
om een dierenarts te raadplegen voor diagnose en behandeling. Bewijzen van deze 
diergeneeskundige tussenkomst moeten worden voorgelegd.

6-7.Deze stelling kan niet cijfermatig worden ondersteund. Verhoogde waakzaamheid 
vanwege de overheid is dus niet nodig.

8. Die praktijk is me niet gekend en lijkt me niet afdoend als “boost”.

9. De wet op de consumentenbescherming is een federale bevoegdheid.

10. Bij mijn weten zijn Giardia en Parvo geen zoönosen, ondanks het feit dat Giardia ook 
bij de mens voorkomt.

11. Zie mijn antwoord op vraag 1.


